
Quins sous! (el rànquing, top-five)

Sergi de los Rios (Esquerra), dedicació ASSISTENCIAL: 45.000€ (Ajuntament) + diputat 
al  Parlament (85.540€). A  més, forma part de  26  comissions  de  les  quals  cobra  per 
assistència a les reunions entre 150 i 200€ en cadascuna, un cop al mes. 
Diagnòstic: a quina terra es dedica? A Tarragona és ben segur que no, “valent”.

Més de 130.000€ l'any
Josep  Fèlix  Ballesteros  (PSC-PSOE),  dedicació  PARCIAL:  71.440€  (Ajuntament)  + 
43.106€ (Diputació). A més, forma part de 29 comissions de les quals obra per assistència 
a les reunions entre 150 i 200€ en cadascuna, un cop al mes.
Diagnòstic: a banda de Tarragona, es dedica a omplir-se les butxaques dels contribuents a 
DUES institucions alhora.

Més de 114.000€ l'any
Victòria Forns  (CiU), dedicació  ASSISTENCIAL:  26.200€  (Ajuntament)  +  diputada al 
Parlament. A més, forma part de 17 comissions de les quals cobra per assistència a les 
reunions entre 150 i 200€ en cadascuna, un cop al mes.
Diagnòstic: a més, és professora a la URV: a què es dedica? A Tarragona és ben segur que 
no.

Més de 100.000€ l'any
Alejandro Fernández (PP), dedicació ASSISTENCIAL: 26.200€ (Ajuntament) +  58.751€ 
(Diputació). A més, forma part de 12 comissions de les quals cobra per assistència a les 
reunions entre 150-200€ en cadascuna, un cop al mes.
Diagnòstic: a més, és professor a la URV. Defensor dels treballadors i dels aturats? Amb el 
seu  sou  en  podríem  contractar  10  com  ell!  Per  això  defensa  tant  la  província  i  la 
Diputació!!

Més de 90.000€ l'any
Albert  Vallvé  (CiU),  dedicació  ASSISTENCIAL:  26.200€  (Ajuntament)  +  66.744  € 
(Diputació). A més, forma part de 10 comissions de les quals cobra per assistència a les 
reunions entre 150-200€ en cadascuna, un cop al mes.
Diagnòstic: algú que no fot res a l'Ajuntament cobra el que no està escrit. Justificació? 
Cap.

Més de 90.000€ l'any
Hem de tindre en compte que són 27 regidors i que cap d'ells es queda curt en el seu sou. 
A banda d'aquests cinc, n'hi ha d'altres que també cobren de diverses institucions, com ara 
Joan Aregio (Diputació) o Joan Sanahujes (Consell Comarcal).

Aquí  no  s'hi  inclouen  ni  viatges, ni  dietes, ni  reunions  a  comissions  (el  cost  total). 
Agrairíem que, si aquestes informacions no són exactes, els interessats les desmentissin i 
aportessin  les  dades  adients.  Evidenciaria,  de  pas,  la  manca  de  transparència  de 
l'Ajuntament de Tarragona.



Què en pensem?

Després  de  molts  mesos  d’espera  hem  pogut  accedir  als  sous  dels  regidors  de 

l’Ajuntament. Primer de tot, cal deixar en evidència la manca de transparència d’aquest 

equip de govern, no només pel que diuen els estudis sinó per la realitat del dia a dia. No 

sabem què fan amb els nostres diners, i això és quelcom que rebutgem completament des 

de la CUP. 

Tal  com  ja  sabreu, a  l’Ajuntament de  Tarragona  hi ha 27  càrrecs  representatius, els 

regidors. De tots  ells,  fins  a  vuit  d’aquests  cobren de  diverses  institucions  públiques 

alhora, com són el mateix Ajuntament, la Diputació, el Parlament i el Consell Comarcal. 

Hem de tindre en compte que això són sous base, i que de moment no parlem ni de dietes 

ni d’assistència a plens i a reunions de comissions. 

D’aquestes vuit persones, en destaquem cinc  per sobre de tots ells:  Sergi de los Rios, 

portaveu del grup municipal d’Esquerra; Victòria Forns, portaveu del grup municipal de 

Convergència  i  Unió;  Albert Vallvé, regidor també  de  Convergència  i  Unió;  Alejandro 

Fernández, portaveu del grup municipal del Partit Popular; i el  nostre estimat senyor 

alcalde Josep Fèlix Ballesteros. Sergi de los Rios, aquell “valent” que va deixar la seva 

feina per dedicar-se  a fer més  lliure aquesta terra, cobra, amb dedicació  assistencial, 

45.000 euros anuals a l’Ajuntament i 85.540 al Parlament. A quina terra es dedica, De los 

Rios? A Tarragona, a la Generalitat o a què? Després tenim Victòria Forns, flamant nova 

portaveu del  grup municipal  de  Convergència  i Unió  i, a  més, també  flamant novena 

diputada per la demarcació de Tarragona al Parlament. Tot i que darrerament ha sortit la 

notícia que s’ha ajustat el règim de dedicació adient-se a la legislació vigent, aquesta 

representant del poble cobrava, per dedicació parcial, 26.200 euros. Tanmateix, pel canvi 

de règim a l’assistencial, és previsible que segueixi cobrant el mateix, tot i que a partir 

d’ara comptarà amb la sucosa quantitat amb què compta l’anteriorment esmentat Sergi 

de los Rios. Considerem que una política que pretén ser la propera alcaldessa de Tarragona 

no  pot  tindre  triple  dedicació:  a  la  universitat,  al  Parlament  i,  assistencialment,  a 

l’Ajuntament de Tarragona. Pel que fa al seu company Albert Vallvé, creiem injustificats 

els  26.200  euros  que  rep  per part del  consistori, però  sobretot, i  aquí  comencem  a 



destapar la qüestió de la diputació, els 66.744 de l’ens provincial. Si una persona vol ser 

representant del poble ho ha de ser només des d’una institució, mai no hi ha d’haver doble 

càrrec. D’altra banda, Alejandro Fernández, també amb règim assistencial i per tant amb 

els  26.200  euros  de  nòmina  consistorial,  ja  sabem  per  què  defensa  tant  la  divisió 

provincial, i és que al marge del seu posicionament nacionalista espanyol, cobra 58.751 

euros de la Diputació. I, per acabar, Josep Fèlix Ballesteros, el nostre alcalde, també té un 

doble càrrec de què amagar-se: 71.440 euros a l’Ajuntament i 43.106 euros a la Diputació, 

no arribant i el que és el més greu, als 130.000 del simple regidor Sergi de los Rios. Tots 

ells,  amb  les  seves  proclames  de  campanya,  sent  només  cinc  dels  representants  a 

l’Ajuntament, acumulen la meitat del  pressupost en sous  de  regidors, que  en són 27. 

Estem parlant de 460.000 euros en cinc  persones, cinc  persones que han estat durant 

quatre anys cobrant aquests diners mentre es planyien dels aturats, de la despesa pública, 

dels pocs diners que té el consistori, etc. Amb 460.000 euros l’any podríem donar feina a 

45 treballadors. És, doncs, aquesta, una posició coherent? Des de la CUP creiem que els 

polítics han de ser tan a prop com sigui possible de la gent i, si són realment representants 

del poble, han de cobrar el que cobra el poble, és a dir, tan a prop com es pugui del salari 

mínim interprofessional, i si els sembla insuficient, que el pugin. Així veurien com viuen els 

votants a qui representen. Per fer una altra comparativa, podríem posar el cas dels 300 

treballadors  de  l’Ajuntament  que  avui  dia  es  troben  en  plans  d’ocupació  en  què  el 

consistori els paga 580 euros per una jornada complerta, és a dir, tres quarts de feina i un 

quart de  formació  no  remunerada. Si  comparem  els  seus  8.000  euros  l’any  amb  els 

130.000 de De los Rios, hi veiem una certa diferència. I diuen que no hi ha classes?

I, compte, no estem parlant tan sols dels sous. Com heu vist, no arreglaríem la situació de 

la ciutat contractant 40 persones més en comptes d’aquests cinc regidors, sinó que aquí 

cal sumar-li la suma de dietes, assistència a reunions de comissions que s’acumulen fins a 

22 en el cas de la regidora Begoña Floría, és a dir, 150-200 euros per assistència surten 

molts euros al mes, etc. En  aquest punt, cal dir que dels cinc  personatges esmentats 

anteriorment, superen de llarg els que formen part de més comissions els dos socis de 

govern, Ballesteros i de los Rios, que amb 29 i 26 comissions s’embutxaquen cada mes una 

bona quantitat de diners. Ens agradaria saber què fan exactament en aquestes comissions 

i en les reunions aquestes remunerades, però sobretot ens agradaria saber per què no 

reparteixen el treball i la riquesa que aconsegueixen de la cosa pública.



I cal sumar-li els sous elevadíssims, més que dels seus responsables, dels alts càrrecs als 

departaments, com ara el que cobra el cap de la guàrdia urbana o, en general, la pujada de 

sou a molts dels funcionaris amics dels partits. A més a més, sense voluntat de fer-nos 

pesats, ens indignen les informacions sorgides arran de CCOO de les llistes dels càrrecs de 

confiança, entre assessors, amics i familiars, que ha col·locat el que avui dia és la millor 

agència de col·locació de Tarragona: l’Ajuntament.

Des  de  la CUP  creiem que  no es  poden tolerar comportaments com  aquests, en què 

representants del poble són pagats per a una feina i en canvi en desenvolupen moltes 

d’altres cobrant en totes elles sous públics, com és el cas de Victòria Forns o d’Alejandro 

Fernández.  Els tarragonins ens mereixem uns polítics dedicats a la política tarragonina, a 

gestionar correctament la nostra ciutat, i això no pot pas passar amb la classe política 

actual. Un regidor de la CUP, mileurista com la majoria d’aquesta societat, només cobrarà i 

només  es  dedicarà  a  la  cosa  pública, a  la  representació  efectiva  del  ciutadà, perquè 

malgrat el que avui denunciem encara creiem que la política pot ser un estri molt útil per 

a la societat.

I  és  especialment greu  si  tenim en compte  el  context que  duem  arrossegat  de  crisi 

econòmica, d’atur constant i creixent. Militaritzen els aeroports perquè els controladors 

exerceixen el seu legítim dret a vaga, mentre els regidors cobren més que els controladors 

i no foten ni brot, que és el que pot percebre qualsevol ciutadà.

Reivindiquem la gestió adequada dels fons públics. Menys sous en càrrecs de confiança i 

en salaris elevats, i més contractació i creació de llocs de feina. Ens privatitzen els serveis 

perquè diuen que no hi ha diners, però aquí podem veure que els diners que hi ha es 

malgasten. Ens presentarem a les eleccions per tal de fer net en aquesta classe política 

tarragonina, i animem a tots els tarragonins a sumar-se a nosaltres per tal de poder entrar 

al consistori i denunciar tot el que hi passi a dins, que òbviament i per pacte de silenci 

entre tots els partits, els vells i els nous que vinguin, no en diran res. 

Animem també als regidors tarragonins que, si alguna de les informacions no és correcta, 

la desmenteixin i aportin tot el que perceben per ser càrrecs públics, tant el sou base com 

dietes, viatges, assistències a reunions de comissions, etc. per tal que tots els tarragonins 

puguem saber quant cobren i poder jutjar així adequadament la gestió del govern. 


